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OVERLUND SKOLE 

 

SKOLEBESTYRELSE 

Referat 
 

MØDEDATO: 04.01.2021 

TID: 16.45-18.45 

STED: Virtuelt møde på Teams 

LEDELSE:  
• Jeanett Timmermann 

• Torben Andreasen  

• Stine Bohnstedt  
 

FORÆLDREVALGTE:  
• Gitte Lund 

• Stine Stewart   

• Michael Dahl Petersen  

• Ditte Mejlsted Lundsgaard  

• Dennis Møller Kirkegaard 

• Jens Pugerup Kiærskou  

• Britt Bak Odgaard  

• Charlotte Sloth Pallesen  
 

MEDARBEJDERE:  
• Berit Stæhr Gregersen  

• Line Lolholm Hansen 
 

ELEVER:  
• Frida 9.a  

• Rasmus 8.c 
 

AFBUD:  
• Rasmus, Berit 

 
1. punkt 
16.45-17.00 

Nyt fra elevrådet 

Ansvarlig: Frida 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er, at elevrådsrepræsentanterne orienterer om elevrådets arbejde 
på Overlund Skole.  

Beslutning Frida præsenterede elevrådets arbejde siden sidste bestyrelsesmøde: 

• Elevrådet vil gerne indgå i et samarbejde med skolebestyrelsen for at forbedre 
toiletforholdene på Overlund Skole. 

• Elevrådet har bidraget til at opstille kriterier for ny pædagogisk leder 

• Elevrådet har bidraget til planlægning af fællesskabsdag 

• Elevrådet har arbejdet med værdigrundlagets betydning for eleverne 

• Elevrådet har et ønske om at vandautomaterne bliver genåbnet – men er selv 
bevidste om, at de er lykkede grundet tiltag for at mindske smittespredning. 

 
2. punkt 
17.00-17.35 

Vision, Værdiregelsæt og Antimobbestrategi 

 

Ansvarlig: ST 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er at bestyrelsen kvalificerer formandens og skolelederens 
udkast til en revideret antimobbestrategi. 
Udkastet præsenteres på bestyrelsesmødet. 
 
Overlund Skoles vision og værdiregelsæt blev vedtaget på sidste bestyrelsesmøde, og er 
lagt på skolens hjemmeside. 
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Bestyrelsesformanden og skoleleder arbejder på flot grafisk fremstilling. 
 
MEDudvalget, elevrådet og ledelsen arbejder i december måned med værdiernes 
betydning, og ledelsen forventer at have et samlet dokument klar til d. 4. januar. 
 
Med afsæt i skolens nye vision og værdigrundlag påbegynder bestyrelsesformand og 
skoleleder udarbejdelse af antimobbestrategi i december. 

Beslutning Bestyrelsen har godkendt den fremlagte Antimobbestrategi med følgende bemærkninger: 

• Et yderligere formål med strategien – alle børn skal være trygge ved at gå til en 
voksen, hvis de bliver mobbet eller er i anden mistrivsel. Børnene skal være 
trygge ved, at de bliver taget alvorligt, og at den voksne hjælper barnet. 

• Sproglig korrektur, komma mv – herunder at personale omskrives til 
medarbejdere. 

• At antimobbestrategien skal revideres årligt på bestyrelsesmødet i august. 
 
Bestyrelsen har et ønske om at kvalificere ledelsens beslutning om, hvorledes 
antimobbestrategien skal implementeres og udmøntes i praksis, hvorfor punktet skal 
behandles på næste bestyrelsesmøde. 
Bestyrelsen er optaget af, hvorledes vi sikrer: 

• At antimobbestrategien når ud til elever, forældre og medarbejdere, at den 
kommer til at leve, og ikke bare bliver et dokument i skuffen. 

o Fx på forældremøder – eller der kunne afholdes et møde for alle 
kontaktforældre, hvor skolens vision, værdigrundlag og antimobbestrategi 
bliver præsenteret med efterfølgende arbejdsproces. 

o Fx på elevrådsmøder 
o Fx på afdelingsmøder 

 
17.35-17.50 Bespisning 

 
3. punkt 
17.50-18.25 

Lejrskole 

Ansvarlig: ST og GL 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er, at bestyrelsen påbegynder udarbejdelse af princip for 
afholdelse af lejrskole og overnatninger på Overlund Skole. 
 
Punktet udspringer af drøftelse på bestyrelsesmøde i marts måned 2020, hvor bestyrelsen 
konkluderer følgende i forhold til afholdelse af lejrskole: 

• Det ses ikke muligt inden for indeværende budgetramme at finansiere lejrskole på 
Overlund Skole i traditionel forstand. 

• Kunne man lave en CO2 neutral lejrskole – med udgangspunkt i hvor billig og hvor lav 
et forbrug man kan have på en mini lejrskole i en lokale spejderhytte. 
Bestyrelsen beslutter at: 

• MED-udvalget skal drøfte mulighederne for afvikling af ”CO2 neutral lejrskole”. 
 
MEDudvalget har d. 15.12.20 drøftet afvikling af lejrskole. 
 
MEDudvalget indstiller til bestyrelsen, at skolens medarbejdere ønsker, at personale og 
forældreråd i samarbejde arrangerer en overnatning for hhv. indskoling, mellemtrin og 
udskoling. 
 
MEDudvalget ønsker, at personalet skal forestå undervisning og sociale aktiviteter i 
dagtimerne, og at forældrene forestår selve overnatningen. 
 

• 2. klasse overnatning på skolen 

• 3. SFO -  afslutning på SFO (evt i samarbejde med klubben) 

• 4. klasse – understøtte relationen til nye lærere  

• 7. årgang – rystesammentur slut august/start september (Planlagt af forældre fra 
Møllehøj og Overlund inden sommerferien) 
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Beslutning Skolebestyrelsen har drøftet afvikling af lejrskole – og følgende synspunkter har været i 
spil: 
 
Skolebestyrelsens forældre giver udtryk for: 

• Lejrskole er vigtigt at prioritere – det er noget, som vi gerne vil kunne tilbyde 
børnene på Overlund Skole 

• Er kede af MEDudvalgets tilbagemelding om at selve overnatningen skal være 
båret af forældreressourcer – det er vigtigt at lærerne og pædagogerne er med, 
idet børn og medarbejdere får mulighed for at lære hinanden at kende på nye 
måder – og med en lejrskole/overnatning, får børn og medarbejdere en fælles 
referenceramme – fælles oplevelser, der styrker samarbejdet fremadrettet. 

• Stiller forslag om, at klubbens personale evt kan deltage på overnatningerne – 
som ressourcebidrag – men også for at understøtte klubbens arbejde i 
fritidsdelen. 

• Respekterer MED-udvalgets tilbagemelding, men har et ønske om at der findes 
en model for lejrskole/overnatninger i løbet af skoleperioden. 

 
Skolebestyrelsens medarbejdere giver udtryk for – på baggrund af drøftelser i MED: 

• At personalegruppen har forskellige holdninger til afvikling af lejrskole. 
o Der er lærere og pædagoger, der gerne vil lejrskole 
o Der er lærere og pædagoger, der med udgangspunkt i skolens samlede 

økonomi er bekymrede for, om lejrskole er den rette prioritet. Skolens 
økonomi er trængt, og hvis der er plads til noget ekstra, så har dele af 
personalet et stort ønske om flere 2-lærer lektioner i indskolingen. 

o Der er lærere, der ikke ønsker at deltage i lejrskole, idet overenskomsten 
ikke tildeler arbejdstid i alle timer under lejrskolen 

o Der er lærere og pædagoger, der af personlige årsager ikke har lyst 
til/mod på at tage på lejrskole/overnatning. 

• At MED-udvalget på baggrund af medarbejdergruppens forskellige holdning har 
foreslået en model, hvor lærere og pædagoger forestår dagsprogrammet og 
deltager om aftenen – men at selve overnatningen forestås af forældrene. 

 
Skolebestyrelsens elev giver udtryk for, at hun i løbet af sit skoleforløb har deltaget i flere 
overnatninger, der alle har været arrangeret at skole og forældre i fællesskab, og hvor 
forældrene har forestået overnatningerne. 
Det har været gode oplevelser, som hun ønsker ligeledes bliver muligt for skolens øvrige 
elever. 
 
Skolens ledelse giver udtryk for, at ledelsesteamet er positivt indstillet overfor lejrskole – 
såfremt at det økonomisk kan balanceres i forhold til skolens undervisning. 
Skolens ledelse er bekymrede for at skulle fastlåse lektioner til lejrskole nu, idet der er 
usikkerhed om, hvorledes lærernes nye arbejdstidsaftale kommer til at påvirke den 
enkelte læreres lektionstal. 
 
 
Skolebestyrelsens forældre, elever, personale og ledelse giver samlet udtryk for: 

• En lejrskole/en overnatning har pædagogisk værdi og kan understøtte 
sammenhold og trivsel i klasserne. 
 

På denne baggrund beder skolebestyrelsen ledelsesteamet om at  

• regne på et scenarie med en overnatning for hhv. 4. og 7. klasse 

• undersøge mulighederne for at klubbens personale kan være en del af 
overnatningen. 

 
På kommende bestyrelsesmøde fremlægger ledelsen omkostningerne ved lejrskole – 
med særlig fokus på ressourceforbruget. 
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4. punkt 
18.25-18.35 

Revidere nærværsprincip 

Ansvarlig: ST og GL 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er at nedsætte et udvalg, der skal revidere princippet for 
nærvær. 
 
Bestyrelsen førte tilsyn med princippet i efteråret 2020, og da blev det konkluderet, at 
princippet ikke skulle revideres. 
Som en del af ledelsens opfølgning på håndhævelse af princippet, da fremkommer et 
ønske blandt personalet om en revidering, idet nærværs princippet ikke tager højde for 
elevernes brug af PCer i pauserne. 
 
Ledelsesteamet har adspurgt eleverne om deres mobilvaner i skoletiden. 
Resultatet er vedlagt dagsordenen. 

Beslutning Bestyrelsen nedsætter et udvalg bestående af Jens, Dennis og Torben. 
Udvalget fremlægger udkast til revideret princip på bestyrelsesmødet d. 8. marts 2021 

 
5. punkt 
18.35-18.45 

Evt. og orienteringer  

Ledelsen Ansættelse af pædagogisk leder – første samtale er torsdag d. 14. januar 

 Bestyrelsen drøftede punkter til næste bestyrelsesmøde, hvilket er indsat i 
mødekalenderen herunder. 

Formanden  

  

Personalet  

Øvrig bestyrelse  

 

Godkendelse af referat: 
Referatet fremsendes til godkendelse af bestyrelsen via Aula 

 
Mødekalender for skolebestyrelsen 2020-2021 
 

Mødekalender for bestyrelsesmøder 

Dato Tid Sted Dagsorden 

08.02.21 16.45-18.45 Mødelokale 1 • Nyt fra elevrådet 

• Status på corona-skole, nødpasning og 
fjernundervisning 

• Årsregnskab og budget21 

• Nedsætte udvalg til princip for lejrskole 

• Generere ideer til omsætning af antimobbestrategi til 
praksis 

• Orienteringer 
o Byggeri 
o Status på toiletkampange 
o Ansættelsesforløb, pædagogisk leder 

 

08.03.21 16.45-18.45 
 
 
 
 
 
 
 
 
19.00-21.00 

Mødelokale 1 Overlund Skole 

• Nyt fra elevrådet 

• Nærværs-princip, Torben, Dennis og Jens præsenterer 
udkast til revideret princip, der kvalificerer på mødet. 

• Evt opstart på princip for forældreansvar 

• Orienteringer 
o Byggeri 

 
 
Fællesmøde med Møllehøjs Bestyrelse 

•   

•  
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12.04.21 16.45-18.45 Mødelokale 1 •  

• Orienteringer 
o Byggeri 

 

03.05.21 16.45-18.45 Mødelokale 1 •  

• Orienteringer 
o Byggeri 

 

07.06.21 16.45-18.45 Mødelokale 1 •  

• Orienteringer 
o Byggeri 

 

17.08.20 16.45-18.45 Mødelokale 1 • Evaluering af Corona 

• Årshjul 

• Lukkede busruter – deadline d. 21.8. 

• Valg – forskudte valg?, tidsplan og valgaften 

• Forældremøde – planlægning 

• Byggeri 

28.09.20 16.45-18.45 Mødelokale 1 • Konstituering af ny bestyrelse i tilfælde af fredsvalg 

• Opstart på Ordensregler – nyt princip  

• Opstart på Anti-mobbe-strategi – revidering af princip 

• Elev-crews 

• Orienteringer:  
o MED-udvalgets drøftelse af arbejdsmiljøet på 

Overlund Skole 
o Byggeri – orientering om inventarprocessen 
o Bestyrelsens deltagelse ved 

ansættelsessamtaler 
o Fremtidens skole – stormøde d. 10. sep 

 

26.10.20 16.45-18.45 Mødelokale 1 • Udarbejdelse af værdiregelsæt og antimobbestrategi  

• Tilsyn med princip for Nærvær 

• Orienteringer 
o Byggeri 

30.11.20 16.45-18.45 Mødelokale 1 • Elevrådet 

• Tilsyn med nærværsprincip 

• forretningsorden 

• Udarbejdelse af værdiregelsæt og antimobbestrategi 

• Orienteringer 
o Byggeri 

 

04.01.21 16.45-18.45 Mødelokale 1 • Drøftelse af bæredygtig lejrskole 

• Antimobbestrategi 

• Nedsætte udvalg til revidere pr 

• Orienteringer 
o Byggeri 

 

 
 


